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interview 



Kris Tompkins Fighting to conserve and restore wild Patagonia Luchando para conservar y restaurar la naturaleza salvaje de la Patagonia By JIMMY LANGMAN JAMES Q MARTIN



K



ristine McDivitt Tompkins grew up in Ventura, California, not far from where Yvon Chouinard was launching what would later become the outdoor clothing and gear company Patagonia Inc. At the age of 15, she first worked for Patagonia on a summer job, and after graduating from the College of Idaho, where she ski-raced competitively, she rejoined the Patagonia company and eventually became their CEO, leading the transformation of the business into one of the most successful outdoor brands in the world. Kris, 67, retired from Patagonia, Inc. in 1993 to marry Douglas Tompkins and move with him to southern Chile to work on nature conservation



projects. They initially focused on organizing Pumalin Park in northern Chilean Patagonia, but over time expanded their conservation holdings to encompass altogether 917,000 hectares (2.2 million acres) in diverse locations of both Chile and Argentina. In 2000, Kris founded the non-profit Conservacion Patagonica (CP), which focuses on creating new national parks and restoring threatened species and damaged ecosystems. CP’s first project led to the creation of Monte Leon National Park on the Argentine Patagonia coast in 2002. Since 2003, CP has been restoring the 263,000 hectare (200,000 acres) Valle Chacabuco property in Chile’s Aysen region as part of Pata-
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K



ristine McDivitt Tompkins se crió en Ventura, California, no muy lejos de donde Yvon Chouinard lanzó lo que más tarde se convertiría en la empresa de ropa y equipamientos para deportes al aire libre, Patagonia Inc. A los 15 años trabajó por primera vez en Patagonia durante el verano, y después de graduarse en la College of Idaho – donde competía en carreras de esquí– se reincorporó a la compañía donde finalmente se convirtió en CEO. En Patagonia lideró la transformación del negocio de una de las marcas de equipamiento outdoor con más éxito del mundo. Kris, ahora de 67 años, en 1993 se retiró de Patagonia Inc. para casarse con Douglas
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Tompkins. Juntos se trasladaron al sur de Chile para trabajar en proyectos de conservación. Inicialmente se centraron en organizar el Parque Pumalín, en el norte de la Patagonia chilena. Sin embargo, con el tiempo ampliaron sus propiedades para contar con un total de 917.000 hectáreas en distintas zonas de Chile y Argentina. En el año 2000, Kris fundó la organización sin fines de lucro Conservación Patagónica (CP), que se centra en la creación de nuevos parques nacionales y la restauración de especies amenazadas y ecosistemas dañados. El primer proyecto que CP llevó a cabo fue la creación del Parque Nacional Monte León, en la costa argentina de la Patagonia en 2002. Desde entonces, CP ha



A jaguar in Parque Nacional Ibera. TOMPKINS CONSERVATION



Parque Nacional Monte León. ANTONIO VIZCAINO



Parque Pumalín. TOMPKINS CONSERVATION



gonia Park, which CP hopes to become a new national park that will also include the adjacent Jeinimeni and Tamango National Reserves. Nearly one year after Douglas Tompkins died in a tragic kayak accident in Aysen, Patagon Journal executive editor Jimmy Langman interviewed Kris at the Tompkins Conservation office in Puerto Varas. Since Doug passed away in December 2015, Kris has honored his work by redoubling her efforts to achieve his dream of donating all of the properties he purchased for conservation in the region toward ultimately establishing, in total, an incredible nine new national parks in Chile and Argentina. Excerpts:



Langman: You have met with the presidents of Argentina and Chile over the past year about donating land for national parks. How is that going? Tompkins: I made that donation on September 23 with Argentina President Macri. It is the last of our current conservation holdings there. Our donation is to create the new Iberá National Park, and it’s contiguous to Iberá Provincial Park. They’re going to be managed separately, but within the same style of management. So that would complete your Iberá Project? Yeah, all done. But we still have a lot of work to do because we’re rewilding extricated species there and so on. But the
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Parque Patagonia. TOMPKINS CONSERVATION



restaurado la propiedad de Valle Chacabuco, de 263.000 hectáreas, y que está ubicada en la región chilena de Aysén, como parte del Parque Patagonia. CP espera que este pueda terminar siendo un parque nacional que incluya también las reservas nacionales adyacentes de Jeinimeni y Tamango. Casi un año después de que Douglas Tompkins muriera en un trágico accidente de kayak en Aysén, Jimmy Langman, editor ejecutivo de Patagon Journal, ha entrevistado a Kris en la oficina de Tompkins Conservation en Puerto Varas. Desde que Doug falleció en diciembre de 2015, Kris ha honrado su trabajo redoblando sus esfuerzos para lograr su sueño de donar todas las propiedades que ha compra-
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do para conservación para el fin de establecer, en total, nueve nuevos parques nacionales en Chile y Argentina. Langman: Te reuniste con los presidentes de Argentina y Chile durante el año pasado para hablar sobre la donación de tierras con el fin de crear parques nacionales. ¿Cómo va eso? Tompkins: El pasado 23 de septiembre me reuní con el Presidente de Argentina, Mauricio Macri, para realizar la donación. Esta es la última de nuestras propiedades para la conservación. El objetivo es que con esto se cree el nuevo Parque Nacional Iberá, adyacente al Parque Provincial Iberá. Se gestionarán por sepa-
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Left / Izquierda Doug and Kris Tompkins Doug y Kris Tompkins. TOMPKINS CONSERVATION



Above / Arriba Kris at Chouinard Equipment. Kris en Chouinard Equipment. GARY REGESTER/PATAGONIA, INC.



Below / Abajo A younger Kris on a backpacking trip. Una joven Kris en un viaje de mochilero. GARY REGESTER/PATAGONIA, INC.



“My favorite place in Patagonia is where they’re not poisoning pumas or hammering guanacos under a quota.” “Mi sitio favorito en la Patagonia es donde no estén envenenando pumas o martillando guanacos bajo una cuota”.



Left / Izquierda Yvon Chouinard, Kris Tompkins and Doug Tompkins in the Darwin Range of Tierra del Fuego. Yvon Chouinard, Kris Tompkins y Doug Tompkins en la Cordillera Darwin de Tierra del Fuego. PATAGONIA, INC.



40



Patagon Journal



Above / Arriba Kris Tompkins with the legendary primatologist Jane Goodall. Kris Tompkins con la legendaria primatóloga Jane Goodall. TOMPKINS CONSERVATION



land portion has been decided and accepted by the state. So, we’re turning it over to them in stages. The first stage, they took control of on November 6. Is that going to be one of the biggest parks in the world? It is if you combine the national park and the provincial park and call it Ibera Park. That’s 2.7 million acres protected. Pumalin, right now, is about 750,000 acres. If we can possibly reach the goal of signing this donation agreement with the Chilean government, it will be larger.



south. We call it “economics as a consequence of conservation.” Southern Chile offers tremendous opportunities for growth in terms of tourism. And we’re hoping as well that the ranchers who are there stay there and that they’re successful. I’m not in favor of the Moab model where an area just becomes 90 percent tourism. I hope that all the economic possibilities for the area continue.



Pumalin will be larger? The government has some fiscal land to add on to it to form the new national park.



Will you stay involved in the restoration programs you currently have in Valle Chacabuco once it becomes a national park? Yes, we hope to keep going with the work we are doing there with pumas, huemuls, and the nandus.



Is the Chilean government responding positively to your proposal? They are responding positively, but it takes time. And they are the ones who call the shots. We make the donation proposal, and then they need to decide if it’s something they want to do or not. We’ve had a lot of positive response from the government but I’m just trying to be shy because until you have a deal, there’s no deal. But the government’s been wonderful to work with so far.



Is that the future of Conservacion Patagonica (CP)? Last time we talked you said you’re not buying any more land for parks. Well, never say never. The future of CP is 100 percent focused on completing everything we’ve started, and people don’t realize how much work that still is. We’re still finishing Valle Chacabuco. I have a lot of ideas about the future but I’m not going to worry about it right now because I want to keep



How long do you think the process will take? I think President Bachelet’s intentions are to see it done within her administration. They’ve never given us any indication otherwise. It’s just a matter of them needing to go through all the steps they need to. Beyond creating more parks in the region, is your “Ruta de Parques” proposal mainly just a marketing idea? It’s really moreso an economic plan for the extreme



focused on finishing chapter one in good style. You have studied other national park systems around the world. How does Chile’s and Argentina’s compare? I think that Chilean and Argentine national parks are like national parks everywhere. If you look at national parks in the United States, they’re all underfunded. They’re wellmeaning people, but basically the funding is not always what it needs to be. So, I don’t see Chile and Argentina as being
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rado pero con un mismo estilo de gestión. ¿Así, el proyecto Iberá ya quedará completo? Sí, todo hecho. De todas formas aún queda mucho trabajo por hacer porque estamos recuperando especies. Pero las tierras que donamos ya se han decidido y el Estado las ha aceptado. Vamos a ir paso a paso: el inicio de la primera fase tuvo lugar el 6 de noviembre cuando ellos ya tomaron el control. ¿Va a ser uno de los parques más grandes del mundo? Si se combinan el parque nacional y el parque provincial lo será. Todo junto cuenta con casi 1,1 millones de hectáreas protegidos. Ahora mismo Pumalín tiene mas de 303.000 hectáreas; si podemos llegar a firmar ese acuerdo de donación con el Gobierno chileno, va a ser aún mayor.



que es sólo cuestión de tiempo para hacer todos los trámites necesarios. Más allá de crear parques en la región, ¿la propuesta de la “Ruta de Parques” es una campaña de márketing? Es más bien un plan económico para el extremo sur. Lo llamamos “economía como consecuencia de la conservación”. El sur de Chile ofrece excelentes oportunidades de crecimiento en términos de turismo. Y esperamos también que los granjeros que están allí se queden y tengan éxito. No estoy de acuerdo con el modelo Moab (Utah, Estados Unidos), donde el 90% de la actividad es para el turismo. Espero que todas las actividades económicas de la zona tengan continuidad.



¿Pumalin será más grande? El Gobierno tiene algunos terrenos fiscales para agregarle y formar el nuevo parque nacional.



¿Te mantendrás involucrada en los programas de conservación de Valle Chacabuco una vez se convierta en parque nacional? Sí, vamos a continuar trabajando con los pumas, huemules y ñandúes.



¿El Gobierno chileno está respondiendo positivamente a la propuesta? Sí, pero lleva tiempo. Son ellos los que ponen los términos: noso-



¿Es ese el futuro de Conservación Patagónica (CP)? La última vez que hablamos dijiste que ya no comprarías más terrenos para los parques.



tros hacemos la propuesta de donación, y luego tienen que decidir si es algo que quieren hacer o no. Hemos tenido muchas respuestas positivas por su parte, pero prefiero ser cautelosa hasta que no cerremos un acuerdo. Hasta el momento ha sido maravilloso trabajar con ellos.



Bueno, nunca digas nunca. El futuro de CP está 100% centrado en completar todo lo que hemos comenzado, y la gente no se da cuenta de cuánto trabajo queda aún. Todavía estamos terminando en Valle Chacabuco. Además, tengo un montón de ideas sobre el futuro, pero no voy a preocuparme por ello ahora mismo porque quiero seguir centrada en terminar este capítulo como se merece.



¿Cuánto tiempo crees que tomará el proceso? Creo que los planes de la Presidenta Michelle Bachelet son para realizarlo dentro de su mandato. Nunca nos han dado indicación de lo contrario, así
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Has estudiado otros sistemas de parques nacionales en otras partes del mundo.



interview 



behind in terms of their national parks. It is a part of Chilean and Argentine society that is growing, and that’s a very good thing. I’m optimistic. Chile’s national park service (CONAF) has historically been vastly underfunded. Aren’t you concerned that they may not be up to the task? They certainly have been underfunded. No doubt about it. They would be the first to say so. But things change, you know? Sometimes things don’t change, too, of course, but we want to do all we can, post-donation, to support CONAF and support the concept of a “Friends of Parks” structure to help foster a culture of citizenry protecting their parks. In one of my last conversations with Doug Tompkins, he told me he wanted to focus on promoting the national parks idea in Chile through a book and film. When he died, we threw the brakes on a lot of things so we could kind of reorganize and regroup. And that book on national parks, we would still like to do, but we have a couple others that we’re doing now that finish up something he’d already started. But, yes, any place that we can, as a family or as a foundation, we’re going to support national parks. Why did Doug and you move so strongly from private conservation toward promoting the national park idea? Well, like in any effort, when you start out you’re not quite sure where you’re headed. Once we began to accumulate a lot of land, it kind of dawned on Doug that we could turn these into national parks. If you think about the future, our foundation a hundred years from now tak-



ing care of these parks doesn’t make sense. What will happen to the foundation in a hundred years? And look at the impact that national parks have had on the national psyche of the United States. We believe in them. We want people to get outside and fall in love with nature. There is also a democratic motivation to it - everyone gets to go to national parks. It doesn’t matter who you are. Perhaps most importantly, the institutionalizing of protection for a place gives you the greatest possibility of success long-term. Doesn’t guarantee it, but it gives you something to hang your hat on.



¿Cómo se comparan con los de Chile y Argentina? Creo que los parques nacionales chilenos y argentinos son como los parques nacionales que hay en todas partes. Si nos fijamos en los parques nacionales de Estados Unidos, a todos les falta financiamiento. La gente tiene buenas intenciones, pero el presupuesto no siempre es el que debería ser. Por lo tanto, no veo a Chile ni a Argentina por detrás en cuanto a parques nacionales. Se trata de una parte de estos dos países que está creciendo, y esto es algo muy bueno. Soy optimista.



You’ve lived in Patagonia now for almost 25 years. When you first got here it was a lot less developed and a lot less visited. Are you concerned that Patagonia may attract too much tourism? Yeah, sure. You can love a place to death. I think that’s true of almost everywhere. But if you look at the impacts of tourism versus the impacts of mining or other extractive industries, I would have to roll the dice on tourism in terms of the net impact. And I also think that tourism is a way for the community down in the south to keep doing the things they’re



El servicio de parques nacionales de Chile (CONAF) ha estado históricamente poco financiado. ¿No te preocupa que no estén a la altura de la tarea? Sin duda les ha faltado financiamiento. Son los primeros en aceptarlo. Pero las cosas cambian, ¿sabes? Queremos hacer todo lo posible después de la donación para apoyar a CONAF y apoyar al concepto “Amigos de Parques”, para ayudar a fomentar una cultura en la ciudadanía que proteja sus parques. En una de mis últimas conversaciones con Doug



Has vivido en la Patagonia durante casi 25 años. Cuando llegaste por primera vez estaba mucho menos desarrollado y recibía muchas menos visitas. ¿Te preocupa que la



doing now, like ranching, but also develop economic models that keep the kids there. Tourism provides another economic option for them. Industrial tourism, though, which is the largest industry in the world, it is rapacious in many places. There is a downside. But you just hope that you build systems, such as trail systems, to spread people out who do visit the parks. That’s the problem with Glaciares and Torres del Paine; they never developed a system there and so everybody’s doing the W trail and now it’s closed. And they’re



Tompkins, me dijo que quería centrarse en promover la idea de los parques nacionales en Chile a través de un libro y una película. Cuando murió, lanzamos los frenos a muchas cosas para que pudiéramos reorganizarnos. Nos encantaría hacer el libro sobre los parques nacionales, aunque aún estamos trabajando en un par de publicaciones. Pero sí, cualquier cosa que podamos hacer desde la fundación o desde la familia para apoyar a los parques nacionales, lo haremos.



Patagonia pueda atraer demasiado turismo? Claro que sí. Podemos amar tanto un sitio que puede llegar a morir. Esto se aplica en casi todas partes. Pero si nos fijamos el impacto del turismo frente al impacto de la minería u otras industrias extractivas, yo tendría que elegir el turismo en términos de su impacto neto. También creo que el turismo es una forma de que la comunidad del sur siga haciendo las cosas que están haciendo ahora, como la ganadería, pero desarrollando también modelos económicos
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¿Cómo es que Doug y tú pasaron de la idea de la conservación privada a promocionar los parques nacionales? Bueno, como en cualquier esfuerzo, cuando comienzas, no estás muy seguro de hacia dónde te diriges. Una vez que comenzamos a acumular grandes extensiones de tierra, Doug se dio cuenta que podíamos convertir todo eso en parques nacionales. Pensando en el futuro, no tiene sentido que nuestra fundación cuide de los parques en los próximos cien años. ¿Qué puede pasar con ella en este tiempo? Hace falta mirar el impacto que han tenido los parques nacionales en Estados Unidos. Allí creemos en ellos y queremos que la gente salga y se enamore de la naturaleza. También existe una motivación democrática para que todo el mundo pueda llegar a los parques nacionales. No importa quién eres. Lo más importante es que la institucionalización da la protección a un lugar y le asegura el éxito a largo plazo.



Left / Izquierda Kris Tompkins formally offering to donate lands for national parks in a meeting last year with Chile President Michelle Bachelet. Kris Tompkins formalmente ofreciendo donar tierras para parques nacionales en una reunión durante el año pasado con la presidenta de Chile, Michelle Bachelet.



“We want people to get outside and fall in love with nature. There is also a democratic motivation to it – everyone gets to go to national parks.” “Queremos que la gente salga y se enamore de la naturaleza. También existe una motivación democrática para esto – que todo el mundo pueda llegar a los parques nacionales”. right to close it. But here they are, closing a very recent part of that park, the best-worst trail. Should there be limits on visitation to some parks? I certainly think so for some areas. They did this in Yosemite National Park for several years -- you had to make reservations, even for hiking. The Patagonia Park has a national highway going through the middle of it, so you’re never going to limit something like that. But Patagonia Park’s not even finished yet and we can already see that we’re going to need to take reservations for camping. It just gets too crowded and then the experience goes down. But that’s where people outside of the park come in: they build campgrounds and offer services that the park cannot.



que mantenga a los jóvenes allí. El turismo ofrece otra salida para ellos. Sin embargo, el turismo industrial, que es la industria más grande del mundo, es rapaz en muchos lugares. Hay un lado negativo. Pero sólo espero que construyan sistemas, tales como sistemas de senderos, que gestiona mejor dónde y cuántas personas van en los parques. Este es el principal problema de Glaciares y Torres del Paine: nunca desarrollaron un sistema allí y ahora todo el mundo va a hacer la W. “Ahora lo han cerrado y creo que tienen razón, pero aquí la consecuencia: han cerrado una parte muy importante que ahora es el “peor-mejor sendero”.



What do you think Doug Tompkins’s legacy is? His adherence to beauty is absolutely part of his legacy. If it’s beautiful, it’s probably whole; If it’s not beautiful,



¿Debería haber límites en las visitas a algunos parques? Ciertamente pienso que si en algunas áreas. Lo hicieron en el Parque Nacional Yosemite durante varios años; se tenía que hacer reserva incluso para ir de excursión. El Parque Patagonia tiene una carretera nacional que atraviesa el



something’s wrong. I believe that’s true. And I think he’ll be remembered for conservation of these vast, big landscapes, and for doing it against great odds. He had a very strong voice in terms of activism for things that were obviously not popular opinions, and he stuck with his beliefs. I think he’ll be remembered for his adventures over his entire life, for



centro del mismo, por lo que nunca vas a limitar algo así. Pero este parque aún no se ha terminado y ya podemos entrever que vamos a tener controlar las reservas para acampar. De repente se llena demasiado y luego sufre la calidad de la experiencia. Pero ahí nace una oportunidad para que la gente participe afuera del parque: ellos pue-
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Above / Arriba Argentina President Mauricio Macri with Kris Tompkins after formally announcing the creation of Parque Nacional Ibera in September. El presidente de Argentina, Mauricio Macri, junto a Kris Tompkins, después de anunciar formalmente la creación del Parque Nacional Iberá en septiembre.



de este modo de ver las cosas, y lo amo por eso. No era perfecto, pero a menudo tenía razón.



Doug Tompkins speaking about Kris at the Adventure Travel World Summit 2015. Doug Tompkins hablando sobre Kris en la Cumbre Mundial de Turismo Aventura 2015.



how much he loved nature and believed in defending wildlife who have no voice of their own. And for his wilderness point-ofview and that healthy, human communities are essential and that depends on a healthy ecosystem. Nothing stopped him, and that’s rare. People like him, and David Brower, these are people who had sort of takeno-prisoners stances, no compromise, and they were right. I learned a lot through that, and I love him for that. He was not perfect but he was often right. He seemed to relish challenges. Oh, yeah. I think the greater the challenge, the happier he was. I would say that when something would be almost impossible, or at that moment really impossible, is probably when he did his best work. If you look at the Doug Tompkins scorecard: for the very difficult, complex issues that he took on, whether it was conservation of landscapes or wildlife or confronting the salmon industry, whatever it was, he moved the needle. He changed things. That takes a very special person in terms of determination, clarity



and confidence. He was a very ethical person. Patagonia Inc. founder Yvon Chouinard went on that famous trip to Patagonia in a van with Doug and others in 1968 to climb Fitz Roy. How do you think that trip affected them? You’d have to ask them that, but I think both felt that the place and the trip was a life-changer. It was definitely an exclamation point in their lives. Why do you do a magazine about Patagonia, you know? Why is it so alluring? Each person has to define that for themselves. Certainly if they hadn’t made that trip, a lot of this wouldn’t have happened, because the whole Patagonia thing started out of that trip. The notion of the territory itself started out of that trip. The Patagonia company has in some ways put Patagonia on the map. It has popularized It for people outside of the region. Well, it’s hard to know. I think the region is special enough and eventually how it’s seen today would have taken place. I don’t think that
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den construir campamentos y ofrecer servicios que el parque no puede. ¿Cuál crees que es el legado de Douglas Tompkins? Su fidelidad a la belleza es absolutamente parte del legado. Si es hermoso, es probablemente porque está entero; si no lo es, significa que algo va mal. Y yo creo que esto es totalmente cierto. Él va a ser recordado por la conservación de estos vastos paisajes, y por hacerlo contra grandes adversidades. Tenía una voz muy fuerte en términos de activismo por opiniones que no eran del todo populares, pero se mantuvo firme con sus creencias. Creo que va a ser recordado por sus aventuras a lo largo de su vida, por lo mucho que amaba la naturaleza y creía en la defensa de la vida silvestre, que no tiene voz propia. Y por ese punto de vista en favor de lugares silvestres; que las comunidades humanas sanas son esenciales y eso depende de un ecosistema saludable. Nada lo detuvo, y eso es raro. Gente como él y David Brower son personas implacables, que no traicionan sus creencias principales, y tenían razón. Aprendí mucho a través
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Parece que le gustaban los desafíos. Oh si. Creo que cuanto mayor era el desafío, más feliz era. Yo diría que cuando algo era casi imposible, o realmente imposible, es probablemente cuando hizo su mejor trabajo. Si nos fijamos en la tarjeta de logros de Doug Tompkins vemos las complicadas cuestiones que abordó, ya sea la conservación de paisajes o vida salvaje, o la confrontación con la industria salmonera. Siempre movió pieza. Cambió las cosas. Para eso se necesita una persona muy especial en términos de determinación, claridad y confianza. Douglas era una persona muy ética. Yvon Chouinard, fundador de Patagonia Inc., emprendió ese famoso viaje a la Patagonia en furgoneta junto con Doug y otros en 1968 para escalar el Fitz Roy. ¿Cómo crees que ese viaje les afectó? Esto se lo tendrías que preguntar a ellos, pero creo que ambos sentían que el lugar y el viaje significaron un cambio de vida. Definitivamente fue un signo de exclamación en sus vidas. ¿Por qué haces una revista sobre la Patagonia, sabes? ¿Por qué es tan atractivo eso? Cada persona tiene que definir eso por sí misma. Ciertamente si no hubieran hecho ese viaje, muchas de las cosas no hubieran ocurrido. Porque todo el tema de Patagonia [la compañía] salió de ese viaje, así como la noción del territorio partió de esa aventura. Patagonia Inc. ha puesto de alguna manera la Patagonia en el mapa. Lo ha popularizado para personas fuera de la región.
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was dependent on the Patagonia company. But it certainly added to that recognition of the area as being romantic and wild. And, of course, I keep telling people it’s not wild. It was, but it isn’t now. We need to rewild it, improve the grasses and so on. What’s your favorite part of Patagonia? I don’t have a favorite place. I like the whole horse. I like the size, I like the scale and scope. My favorite place is where they’re not poisoning pumas or hammering guanacos under a quota. I’m partial, I really love Patagonia Park. But I would say it’s the whole combination of landscapes within the region that make it what it is. It’s the scant forests, the grasslands, and the very harsh eastern coastline. I like the whole combination, from the icecaps over to the Atlantic. What do you think about the presidency of Donald Trump in the United States? Horrified! Horrified! I think he is very, very, very bad for anything I care about. It’s terrible. And as he names his cabinet members, he becomes more audaciously terrible by the day. I didn’t think it could get worse and now it’s gotten a lot worse. Still, getting people out into the streets is important. I don’t think he is going to have an easy time of it. Twenty-five years from now, what do you hope Patagonia will look like? In my heart of hearts, I hope that the mining disappears and that the terrible onslaught of the petroleum industry on each side of Patagonia comes to an end. And that there’s good organization wrapped around these protected areas. I hope



there’s a strong string of national parks that people can visit, and that they’re not developed on the inside, rather the communities outside the parks are the ones who develop the economics around them. And I hope that there’s a great incentive for ranchers to stop destroying the grasslands and that the Patagonia steppe can regenerate, but a lot of it



Bueno, es difícil saberlo. Creo que la región es lo suficientemente especial y, en algún momento hubiéramos llegado al punto en el que estamos ahora de todas formas. No creo que haya dependido solo de la compañía Patagonia. Pero sin duda ha ayudado a que el reconocimiento de la zona sea romántico y salvaje. De todas formas, sigo diciéndole a la gente que aún no
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won’t. It’s desertified already. It will take a lot of government



es salvaje. Lo fue, pero ahora no lo es. Necesitamos reasilves-



intervention and subsidies to turn things around. Thousands of families are living very tough lives because of the collapse of the grasslands. I’m sympathetic to every one of those families, but if we don’t change the way we’re managing livestock, then the grasslands will never come back, and wildlife, such as pumas, foxes, and guanaco, will be persecuted and eventually you just won’t see them again. It’s very difficult to change a system, but it has to be changed.



trarla, mejorar los pastizales y otras cosas.
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¿Cuál es tu parte favorita de la Patagonia? No tengo un lugar favorito; me gusta todo. Me gusta el tamaño, el alcance que tiene. Mi sitio favorito es donde no estén envenenando pumas o martillando guanacos bajo una cuota. Soy parcial: me encanta el Parque Patagonia. Pero yo diría que es toda la combinación de paisajes dentro de la región lo que lo hace ser como es. Son los bosques que escasean, las praderas y la costa oriental
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irregular. Me gusta la combinación entera, desde los campos de hielo hasta el Atlántico. ¿Qué piensas de la presidencia de Donald Trump en Estados Unidos? ¡Horrorizada! ¡Horrorizada! Creo que es muy, muy, muy malo para cualquiera de las cosas que me importan. Es terrible. Y al nombrar a sus miembros del gabinete, lo está empeorando más. No pensé que pudiera ser peor, pero lo está haciendo. Es importante que la gente salga a las calles y se la ponga difícil. En veinticinco años, ¿qué esperas de la Patagonia? Desde lo más profundo de mi corazón espero que la minería desaparezca y que el terrible ataque de la industria petrolera a ambos lados de la Patagonia llegue a su fin. Espero que haya una buena organización que envuelva las áreas protegidas. También espero que haya una red fuerte de parques nacionales que la gente pueda visitar, y que no desarrollen en el interior, sino que las comunidades de fuera de los parques desarrollen la economía a su alrededor. Y espero que haya un gran incentivo para que los ganaderos dejen de destruir las praderas y que la estepa de la Patagonia pueda regenerarse, aunque sé que en gran parte no lo hará. Ya está desertificada. Se necesitará mucha intervención del Gobierno y subsidios para cambiar las cosas. Miles de familias viven vidas muy duras debido al colapso de las praderas. Empatizo con estas familias, pero si no cambiamos la forma en que manejamos el ganado, los pastizales nunca volverán, y la vida silvestre, como los pumas, zorros y guanacos estará en peligro. Con el tiempo apenas los podremos ver más. Es muy difícil cambiar un sistema, pero debemos hacerlo. 
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de tompkins - Endeavor Argentina 

cala sobre la composición de la economía a nivel país”, explica Ignacio Estivariz, ..... África, especialmente en Madaga










 








Interview Schwaiger 












 








interview dates.pmd 
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BVL-Interview 

mentan so viel, dass es gar nicht so ein- fach ist, sich einfach einmal auszuklinken ... Namen bestimmt geschrieben, wenn ich ihn nur gehört, und ... Für mich selber wäre mein – ich setze ... Als Hörbuch liebe ich Joanne ... Erzähl doch einmal,.










 








Interview mit X 

X: Weil ich halt daher komme. Die Uni dort ist komplett traditionslos, weil sie erst im. Zuge der Bildungsreform Ende der sechziger, Anfang der siebziger Jahre ...










 








Interview with John McAfee 

The antivirus pioneer, a genius to some, madman to others, a legend to his fans, has always fled from what life has brou










 








Entrevista >> Interview - Grupo Iberia 

–Sí, vivo en Los Ángeles porque me da mucha tranquilidad. Allí soy una más, .... y eso te da facilidad para las demás le










 








Interview Ildiko von Kuerthy 












 








Interview-Stefan-Gaul.pdf 

Namen & Unternehmen [email protected] ... Das Unternehmen Automotive Process. Institute (API) hat ... Beratung und Prozessintegra- tion schlÃ¼sselfertig ...










 








Interview mit Jens Chrzanowski 

facher: Meist reicht der Kontoantrag Online aus, in der Regel ... direkt mit dem Trading starten. Schneller ist kein ... die Forex-Trader hat sich enorm viel getan: Mit der Market ... Viele Wettbewerber geben ein Demokonto zum Testen nur.










 








Interview mit Ulrike Baldauf 

Interview mit Ulrike Baldauf. Zeit & Raum in Baldauf's Alpchalet. Heilpraktikerin fÃ¼r Psychotherapie. Dipl. (CH) Leib-Psychotherapeutin (Psychoenergetik nach.










 








Interview als PDF 

nicht als Feinde betrachten. â€¡ Faire VergÃ¼tung kreativer Leis- tungen im Netz? ... die gesamte BevÃ¶lkerung unter Ver- dacht. Es ist auch zu bezweifeln, dass.










 








Name: Culture Interview Questions 

Directions: interview a family member to learn more about your cultural history. Entreviste a un miembro de la familia p










 








Interview mit Sebastian Glanzer 

Ist es richtig, dass Sie einmal bei einer Spendenaktion teilgenommen haben? Ja, das stimmt! Es handelte sich dabei um die Kampagne â€žz'samm schaunâ€œ, ...










 








2015, Interview mit ... - VOQUZ 

H. Fleischmann: Wichtig ist, dass der Partner Ã¼ber die Refe- renzen verfÃ¼gt, dass bereits Ã¤hnliche Projekte erfolg- reich abgewickelt wurden. Aus GesprÃ¤chen ...










 








Interview Joerg Thadeusz 












 








Interview - Region Stuttgart 

13.10.2011 - Ein Service der WirtschaftsfÃ¶rderung Region Stuttgart GmbH fÃ¼r Personalverantwortliche ... schaft â€žFit fÃ¼r Innovationâ€œ, einer vom Bun-.










 








Entrevista: Interview 

must not forget that the nine reactors operating in Spain are ... cualquiera de las miles de centrales térmicas ...... o










 








Interview - APOLLON Hochschule 

lch kann nur der Lotse im Informationsdschungel sein, der einem den Weg weist, wenn man nicht mehr weiÃŸ, wo einem der Kopf steht. Bisher gab es Zwar noch ...










 








multimodales interview als ... AWS 

This Multimodales Interview Als Personalauswahlverfahren Aus Unternehmensperspektive By Stefan. Weber PDF on the files/S3Library-3d89a-80e9f-Ce1fa-0bb4e-21dcd.pdf file begin with Intro, Brief Discussion until the Index/Glossary page, look at the tabl










 








Interview mit X 

willkÃ¼rlich dafÃ¼r entschieden, Germanistik zu studieren. J: Und wieso in DÃ¼sseldorf? X: Weil ich halt daher komme. Die Uni dort ist komplett traditionslos, weil sie ...










 








Interview mit Ralf Niemczyk 

nachweisen zu kÃ¶nnen, daÃŸ die Innovations-Quote abgenommen hat. Nur ein Eindruck, vielleicht findet das ja wo ganz anders statt. Bemerkenswert auch, daÃŸ ...










 








Interview mit Martin Neumeier 

echt wirkt und nicht aufgesetzt. Zum. WohlfÃ¼hlen etwa schÃ¤tze ich die â€žBleicheâ€œ im Spreewald sehr. Auch das Vigilius. MOuntain Resort in SÃ¼dtirol berÃ¼hrt mich,.










 








Interview mit Christian Hofer 

Kollegialen Hospitieren geht und inwiefern Lehrende davon profitieren kÃ¶nnen. Christian, du fÃ¼hrst das Forschungsprojekt Kollegiale Hospitation am treffpunkt sprachen durch. Wann habt ihr die Kollegiale Hospitation eingefÃ¼hrt? Die Kollegiale Hospi










 











Copyright © 2024 P.PDFDOKUMENT.COM. Alle Rechte vorbehalten.

Über uns |
Datenschutz-Bestimmungen |
Geschäftsbedingungen |
Hilfe |
Copyright |
Kontaktiere uns










×
Anmelden






Email




Password







 Erinnere dich an mich

Passwort vergessen?




Anmelden














